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   Conducerea şedinţei este exercitată de d-na BOIANGIU MARIA 
care a fost aleasă preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al 
Municipiului Hunedoara nr.260/2007 adoptată prin votul deschis al majorităţii 
consilierilor locali în funcţie. Durata mandatului preşedintelui de şedinţă este de 2 
luni. 

 
 D-na Boiangiu Maria : 

              „Dăm citire rugăciunii „Tatăl Nostru” 
 Domnilor consilieri, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului 

Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa 
până la această oră un număr de  20 consilieri  (lipseşte  motivat d-nul consilier 
local Mureşan Gheorghe). 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept: dl. primar 
Nicolae Schiau, dl viceprimar Simion Jitian, dl. secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

Ca invitaţi participă d-na director economic Mirea Liana şi presa 
locală. 

 
Domnul primar prezintă ordinea de zi . 
Se supune la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate. 
 
D-na Boiangiu Maria: 
 „Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii 

consilieri care au un interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin 
sau rude până la gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbaterilor 
Consiliului local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, 
pentru a se consemna în procesul verbal (art.46 alin.1 din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată). 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de 
Consiliul local cu încălcarea dispoziţiilor art.46 alin.(1) din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată sunt nule de drept.” 
 
 



 
La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 

majorităţii consilierilor în funcţie). 
- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  

„Punctul de pe ordinea de zi a şedinţei extraordinare de astăzi se 
referă la suplimentarea liniei de credit de la 350.000 lei la 850.000 lei pentru 
finanţarea activităţii curente la nivelul municipiului Hunedoara. 

Din nota de fundamentare se poate observa că practic solicitarea 
privind suplimentarea liniei de credit se face cu scopul obţinerii unor lichidităţi 
necesare plăţii salariilor personalului Primăriei Hunedoara pe luna noiembrie. 

Este o situaţie generată nu de proasta gestionare a bugetului şi de 
nealocare a fondurilor pentru acest lucru. Până joi, 12 decembrie aceşti bani 
existau în sold, existau în execuţia de casă şi se puteau plăti, a intervenit însă, 
data de 13 decembrie, dată la care Administraţia Financiară, Direcţia Generală a  
Finanţelor Publice ne-a comunicat că va trebui să retragă o sumă de aproximativ 
16 miliarde lei din soldul primăriei, deci să ne facă o diminuare a fondurilor pe 
care le puteam utiliza pentru diferite plăţi, datorită faptului că execuţia bugetară a 
fost defectuos urmărită pe tot parcursul anului 2007. 

Strict, în anul 2007 compartimentul de buget finanţe şi direcţia 
economică au urmărit sumele defalcate din TVA destinate unor cheltuieli 
descentralizate la nivelul primăriei, alocate prin bugetul de stat, pe total capitol, 
fără să urmărească în mod distinct cheltuielile de personal destinate unităţilor din 
învăţământul preuniversitar. Din acel capitol menţionat 11.02.02. sume defalcate 
din TVA pentru cheltuieli descentralizate, trebuiau urmărite în mod expres 
cheltuielile pentru învăţământ. Aceste cheltuieli nu s-au urmărit din cauza unei 
incompetenţe, lipsei de profesionalism, nu ştiu cum să-i spun, rea voinţă. Suntem 
acum în situaţia de a nu putea să acoperim salariile noastre, o serie întreagă de 
facturi care trebuie plătite până la sfârşitul lunii. Cel mai grav, este faptul că prin 
această retragere din soldul nostru, am pierdut banii pe care îi aveam la bugetul 
propriu din vânzarea unor terenuri, ce trebuiau să fie alocaţi pentru amenajarea 
drumului de acces şi utilităţile pentru zona unde au fost date loturi de case pentru 
tineri, erau bani din care trebuiau să fie plătite investiţiile din învăţământ. 

 Pe tot parcursul anului nimeni din compartimentul de specialitate 
nu a încercat să clarifice situaţia cu Direcţia Finanţelor Publice, nici măcar în luna 
a 10-a când a venit o situaţie în care apărea distinct acel plan pe cheltuieli 
descentralizate la nivelul unităţilor de învăţământ. 

Din păcate, aşa cum am spus, nu s-a urmărit şi nu s-a interpretat în 
mod corect legea bugetului local pentru anul 2007, mai ales anexele care 
prevedeau, într-adevăr, că la acest capitol se alocă o sumă pe total judeţ, care 
ulterior s-a repartizat pe primării, din care pentru unităţile de învăţământ era 
precizată suma respectivă care trebuia urmărită. 

Deci nu s-a făcut altceva acum decât să se regleze, pe total 
învăţământ suma, s-au retras acei bani care au rămas necheltuiţi, faţă de plan, şi 
bineînţeles a scăzut disponibilul nostru şi  a afectat capacitatea noastră de plată 
în continuare. 



 Îmi pare rău că trebuie să o spun, dar datorită modului în care a 
lucrat compartimentul din Primăria Hunedoara, suntem singura primărie din judeţ 
într-o astfel de situaţie.  

Veţi primi explicaţii de genul: hârtia respectivă nu a intrat în 
primărie, noi am primit o altă hârtie cu defalcarea pe trimestre a întregii sume şi 
aşa am urmărit-o. 

Dar această explicaţie nu ţine loc de bani pentru salarii. Este prima 
dată când se întâmplă o astfel de situaţie, bugete s-au făcut în ceilalţi ani şi s-au 
urmărit sumele corect. 

Cert este că singura soluţie este acest proiect de hotărâre pentru a 
putea rezolva salariile rămase neplătite. Deci este singura modalitate pe care am 
găsit-o, singura pe care o avem la îndemână pentru a putea să rezolvăm această 
situaţie. 

Vă stăm la dispoziţie cu explicaţii, atât eu cât şi d-na directoare.” 
 

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget 
- d-lui Boiangiu Maria care prezintă raportul comisiei juridice 
-    d-lui  Buzea Gheorghe care prezintă raportul comisiei de urbanism 

                 -    d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură 
                 -    d-lui Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerţ 

 
 

   În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
 
D-nul Bar Sorin Daniel: 
”Un singur aspect vreau doar să exemplific: d-nul primar a folosit 

un  cuvânt: rea voinţă. Cum v-aţi exprimat d-nule primar?” 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Am făcut o înşiruire: am început cu incompetenţă, lipsă de 

profesionalism, rea voinţă. Un singur lucru vreau să spun: gândiţi-vă că acest 
fapt va produce efecte de aici în acolo pe o durată destul de lungă. Îşi va 
produce efecte pentru că este vorba de o sumă mare pe care nu o vom putea să 
o absorbim, să anihilăm efectele ei decât cel mai devreme în luna martie, odată 
cu scadenţa la primele taxe şi impozite, la sfârşitul lunii martie. 

Vom trăi efectiv de pe o zi pe alta cu această presiune din urmă a 
unor plăţi neefectuate.” 

   
 
D-nul Bar Sorin Daniel: 
”Vroiam să vă spun altceva. Dacă tot aţi folosit aceea înşiruire    

vis-a-vis de compartimentul respectiv din aparatul de specialitate al primăriei, în 
cazul acesta se vor lua măsuri? 

Până acum s-au mai întâmplat anumite lucruri, poate nu atât de 
grave, dar nu s-a auzit că s-au luat măsuri concrete. 



Cum am mai discutat cu unii dintre colegi, la anumite lucruri care se 
întâmplă negativ, consiliul e de vină.” 

 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Nici nu s-a pus problema, astăzi la ora 9 am avut o întâlnire cu 

angajaţii primăriei, pentru a le explica situaţia, corect, aşa cum stau lucrurile, nu 
cum poate  cum este deformată informaţia. Am dorit să ştie exact care este 
situaţia şi de ce până acum nu s-au virat banii. 

Adevărul este că în nici o lună nu s-a întâmplat să li se întârzie 
plata salariilor. Este prima dată. 

Salariile personalului întotdeauna au constituit  pentru mine una din 
priorităţile de la început de lună. Nu am lăsat niciodată salariile angajaţilor pe 
seama sumelor ce trebuiau încasate zilnic.  

Repet, nu s-a pus problema de a nu exista, în data de 12 erau în 
sold 24 de miliarde lei, iar în data de 13 au mai rămas 1.936 lei. Au dispărut toţi 
din această corectură pe care a făcut-o  Administraţia Financiară, aceea 
corectură de retragere a diferenţei între planificat şi realizat, vis-a-vis de 
învăţământul acesta preuniversitar, pentru faptul că nu s-au urmărit distinct 
aceste sume. Nu aveai voie să te bagi în acei bani, chiar dacă pe total capitol se 
puteau plăti sume destinate salariilor profesorilor, se puteau plăti ajutoare 
sociale, se puteau plăti indemnizaţii pentru persoane cu handicap, burse, creşă, 
etc.. În legea bugetului  la acest capitol se pot face o sumedenie de plăţi. Dar, din 
acest capitol cheltuielile destinate învăţământului preuniversitar, profesorilor, 
salariilor profesorilor, trebuiau urmărite distinct şi în aceea sumă nu trebuia să se 
intre cu alte cheltuieli. Aici este singura problemă. 

În acest an s-a urmărit pe total, iar această sumă care ar fi trebuit 
să rămână necheltuită din salariile profesorilor s-au plătit alte cele, conform legii, 
la total capitol, dar ele trebuiau să rămână necheltuite. 

Operaţiunea financiară asta a fost, s-au  recuperat acei bani şi am 
rămas descoperiţi. 

Eu vă asigur că măsuri se vor lua. 
Dar cer celor care au intervenit imediat în vară, atunci când am mai 

propus nişte măsuri pentru lucruri la fel de grave,poate mai grave, deci cei care 
au intervenit cu critici la adresa primarului, să înţeleagă că nu fac decât ceea ce 
îmi permite legea, adică să sesizez un organ care cercetează din punct de 
vedere administrativ o anumită situaţie şi acesta este comisia de disciplină 
pentru funcţionarii publici la nivelul primăriei.” 

 
D-nul Mariş Remus:  
„Aş ruga să nu mai fie interpretate spusele noastre, vin cu o 

întrebare şi un comentariu scurt, dar doresc să nu fiu interpretat. 
Văd că d-nul primar cunoaşte ceea ce trebuia făcut şi cunoaşte 

prevederile legale. Eu pun o singură întrebare: cine este ordonatorul principal de 
credite în cadrul primăriei şi cum şi-a realizat sarcina de ordonator principal de 
credite?” 



 
 D-nul Gyorfi Jeno:  
„Domnule primar, în ianuarie vom avea o şedinţă extraordinară 

pentru a se putea plăti salariile din decembrie şi atunci vom mai vinde un bloc? 
Am înţeles că acestea sunt pentru noiembrie.” 

 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Domnule consilier, luna viitoare se va intra pe bugetul lui 2008 şi 

se vor plăti salariile din sumele pe care le vom avea la dispoziţie la începutul lunii 
ianuarie din bugetul lui 2008. 

Deci se iese din situaţia aceasta. 
Va fi problematică plata acelor facturi, a acelor situaţii de lucrări 

care acum, probabil, nu se pot plăti. Sunt afectate până acum, inclusiv investiţiile 
din şcoli,  din învăţământul preuniversitar, deci şi acei bani care au venit prin 
hotărâri de Guvern şi care au fost viraţi în bugetul local cu o destinaţie precisă. 
Nu am înţeles cum a putut mâna fiscului să ajungă şi acolo. Banii erau cu 
destinaţie clară. 

Deocamdată sunt blocaţi banii la nivel de trezorerie, eu sper să  
primim până la urmă o explicaţie a faptului că nici măcar acei bani nu ni se pot 
da. 

În luna ianuarie, din punct de vedere al salariilor,  eu vă asigur, că 
voi încerca să ţin bani pentru salarii la începutul anului. Priorităţile vor fi clare: 
facturi de utilităţi în şcoli şi pe primărie şi salarii, în luna ianuarie. Va trebui să 
începem încet, şi până în luna martie să gestionăm aceste sume rămase, aceste 
facturi neachitate acum în luna decembrie, datorită dispariţiei acestor bani din 
sold. 

Referitor la ceea ce spune d-nul consilier Mariş: eu nu am venit în 
Primăria Municipiului Hunedoara să fac munca directorului economic. M-am pus 
la punct cu aceste lucruri zilele acestea. Nu am avut de gând să ţin eu şi să fac 
eu execuţia bugetară. 

Din păcate, probabil, dvs. aşa aţi făcut, de aceea nu aţi avut astfel 
de surprize. Eu nu sunt de meserie economist şi consider că fiecare, pe postul 
pe care este numit şi conform fişei de atribuţii pe care o are,  fac o paranteză: la 
director economic scrie clar, prima atribuţie: elaborează şi urmăreşte execuţia 
bugetară a bugetului local. Eu consider că fiecare trebuie să-şi facă treaba 
pentru care este plătit. 

În caz contrar, vom sugera ca la alegerile viitoare, pentru Primăria 
Hunedoara, să existe o condiţie specială pentru candidat: să fie economist, să 
ştie să facă un buget şi să urmărească un buget.” 

 
D-nul Mariş Remus:  
„Nu, normal ar trebui să fie unul care cunoaşte legile domnule 

primar, dvs. nu puteţi să spuneţi că nu aveţi răspundere din moment ce scrie clar 
în dreptul dvs.: ordonator principal de credite. 

Un ordonator principal de credite trebuie să cunoască toate 
mecanismele de folosire a fondurilor şi a banilor publici. Primarul trebuie să fie un  



om competent care să cunoască legislaţia în toate domeniile. Pentru a fi  
ordonator principal de credite trebuie să cunoşti legislaţia în domeniu.” 

 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Domnule consilier, problema este clar de competenţa 

compartimentului buget finanţe şi în speţă a directorului economic. Deci nu 
trebuie să încercaţi să o împingeţi spre ordonatorul principal de credite.  

Dacă dvs. aţi fost şi primar şi director economic este problema dvs., 
aţi fost şi jurist şi aşa mai departe. 

Aici în primărie există un compartiment şi un director economic, 
care prin fişa de atribuţii, aceste lucruri trebuia să le urmărească.” 

 
 D-nul Mariş Remus:  
„Domnule primar, renunţ eu la comentarii.” 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Eu trebuie să vă mulţumesc domnule consilier pentru că mi-aţi dat 

cel mai competent director economic din toate primăriile din judeţul Hunedoara.” 
 
 D-nul  Răducea Ionel:  
„Discuţia aceasta pentru un singur punct, cu preambulul pe care l-a 

făcut d-nul primar înseamnă altceva. Eu asta înţeleg acum. 
Problema este că şi domnul Mariş a pus bine întrebarea: până la 

urmă tot ce este în subordinea mea, dacă răspund şi de primărie este şi vina 
mea. Acum nu dăm vina dintr-o parte în alta.”  

 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„ Domnule consilier, nici nu se pune problema aşa, îmi asum partea 

de răspundere şi voi lua măsurile corespunzătoare. Voi suporta consecinţele, 
pentru că eu voi ieşi în faţa oamenilor.” 

 
D-nul  Răducea Ionel:  
„Dvs. aţi mai ieşit în faţa oamenilor şi vina a căzut pe consiliu. 

Pentru ce se face rău în acest oraş noi avem discuţii cu electoratul.” 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Domule Răducea, pentru problemele care există la baza unei 

hotărâri de consiliu, eu nu fac decât să pun în aplicare o hotărâre de consiliu.” 
 
D-nul  Răducea Ionel:  
„Aveţi dreptate: pentru hotărârile de consiliu, pe care ni le propuneţi 

spre aprobare. Nu aş dori să intru în detalii. Dar am afirmat şi în şedinţa trecută 
dvs. vă substituiţi consiliului şi daţi răspunsuri că nu vindeţi terenuri. Erau trei 
persoane care au semnat acel răspuns: primar, secretar şi sef urbanism.” 

 
 



D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Nu este adevărat d-nule Răducea. Răspunsul a fost formulat în 

cadrul comisiei de avizare, care se întruneşte marţea.” 
 
D-nul  Răducea Ionel:  
„Consiliul vinde terenurile, comisia poată să spună că nu vinde 

terenurile?” 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Comisia poate să o spună, atunci când costată că acel om este în 

ilegalitate.” 
 
D-nul  Răducea Ionel:  
„Nu contează, cel care hotărăşte este consiliul, dvs. sunteţi 

subordonat consiliului şi puneţi în aplicare hotărârile consiliului.” 
 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Greşiţi d-nule Răducea, eu nu sunt subordonat consiliului. Nu sunt 

subordonat decât cetăţenilor Hunedoarei. Ar trebui să ştiţi acest lucru.” 
 
D-na Director economic Mirea Liana: 
„Faţă de cele prezentate de d-nul primar, situaţia financiară a fost 

redată foarte clar de către dânsul, am primit repartizarea sumelor de la bugetul 
de stat, în care nu era menţionat separat cota pentru învăţământ, din banii care 
ne-au fost alocaţi pe cheltuieli descentralizate, are şi d-nul primar situaţia cu 
plăţile care s-au făcut, respectiv salarii profesori, burse, ajutoare sociale, salarii 
asistenţi personali, salarii evidenţa populaţiei, creşă. 

La sfârşitul lunii octombrie, fiindcă erau foarte multe primării în judeţ 
în care nu se plătiseră salariile la unităţile de învăţământ, erau primării care nu 
plătiseră de 3 luni de zile, pentru că urmau să se facă demersuri ca să obţină 
bani prin hotărâre de Guvern, s-au verificat execuţiile de casă, am fost la 
Inspectoratul pentru Învăţământ, m-am interesat să văd cum s-a procedat, s-a 
verificat execuţia de casă la data respectivă şi acolo unde au fost bani în 
execuţie au fost retraşi şi au fost repartizaţi. Deci nouă ni s-au retras atunci 
2.549.000 lei, (deci 25 miliarde 490), după care la apariţia legii de rectificare a 
bugetului de stat s-a primit o sumă, care s-a repartizat din nou pentru unităţile 
administrativ teritoriale şi atunci noi am primit 935.000 lei (deci 9 miliarde 350). 
Plata salariilor pentru  profesori, pe o lună, este de 24 miliarde, 24.444.580 lei. 

 Am avut în sold, într-adevăr, banii pentru investiţii, pentru subvenţii 
de la bugetul de stat pentru investiţii de reabilitare a unităţilor de învăţământ 
preuniversitar de stat şi am mai avut în sold banii obţinuţi din vânzarea terenurilor 
pe care urma să-i folosim la amenajarea drumului de acces, a canalizării, pentru  
energie electrică. 

La momentul prezentării la Direcţia de Finanţe cu cererea de a face 
trecerea în cadrul aceluiaşi cod 11.02.02. din cheltuieli pentru învăţământ la 
cheltuieli pentru celelalte plăţi ni s-a spus că aşa ceva nu este posibil şi că drept 



urmare noi trebuie să restituim diferenţa dintre plăţile efective şi planificat, adică 
16 miliarde 040.976.300. Nu ni s-a permis să facem viramentele pe card şi 
impozitele din reţinerile fiecărui individ, iar pe urmă până în data de 25 să plătim 
impozitele pe care trebuia să le suporte unitatea şi atunci altă variantă în afară 
de cea a unui credit nu am.  

Eu nu am vrut să fac rău cuiva, nici să şicanez pe cineva, asta s-a 
întâmplat.” 

 
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe 

articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.263/2007 se aprobă în unanimitate. 

 
 

D-na Boiangiu Maria : 
„Întrucât am epuizat punctele înscrise pe ordinea de zi, declar 

închisă şedinţa de azi a Consiliului Local." 
 

 
 
 
 

          PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT,   
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MINUTA 
şedinţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara  

din  data de 17.12.2007 
 
 
 
 

Punctul 1 al ordinii de zi Proiect de hotărâre privind  suplimentarea 
liniei de credit de la 350.000 lei la 850.000 lei pentru finanţarea activităţii curente 
a municipiului Hunedoara - s-a aprobat în unanimitate - Hotărârea Consiliului 
Local al Municipiului Hunedoara  nr.263/2007. 
                                                                                                       

 
 

 
 

                                     SECRETAR, 
Aurel Raţă-Bugnariu 

 
 

 

 

 
 

 


